
 PROTOKÓŁ Nr 3/2023 

 z posiedzenia Komisji  Skarg, Wniosków i Petycji  

Rady Gminy Bielsk Podlaski  

w dniu 22 czerwca 2023 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 

przy ul. Mickiewicza 46. Czas trwania posiedzenia w godz. 8.00 – 8.20. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni członkowie Komisji:  

1. LUCYNA TKACZUK – Przewodnicząca komisji 

2. MIKOŁAJ KIRYLUK – członek komisji 

3. ALINA KORSZAK – członek komisji 

4. ALINA KRUK – członek komisji 

Spoza komisji obecny był również: 

- Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła radna LUCYNA TKACZUK – Przewodnicząca 

Komisji. Materiały będące przedmiotem posiedzenia zostały przekazane radnym 

w formie elektronicznej.  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/2023 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 26 kwietnia 2023 r. 

4. Rozpatrzenie skargi z dnia 25 kwietnia 2023 r. „na zaniedbanie Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski” złożonej do Rady Gminy przez radnego Rady 

Gminy Bielsk Podlaski w dniu 25 kwietnia 2023 r. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1) Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

otworzyła  radna  LUCYNA TKACZUK – Przewodnicząca Komisji, która na 

wstępie odczytała klauzulę dotyczącą rozporządzenia o ochronie danych 

osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującą na ochronę danych 

osobowych osób fizycznych. Przedstawiła proponowany porządek posiedzenia, 

do którego uwag nie wniesiono. 



 

Ad. 2) Ustalenie porządku posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji zapoznała obecnych z porządkiem posiedzenia. Uwag 

nie zgłoszono. 

 

Ad. 3) Przyjęcie protokołu Nr 2/2023 z posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 26 kwietnia 2023 r. 

Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do treści protokołu. Protokół został przyjęty 

w głosowaniu jawnym jednogłośnie (obecnych 4 radnych, 4 głosy „za”, 0 

głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”). 

 

Ad. 4) Rozpatrzenie skargi z dnia 18 kwietnia 2023 r. „na zaniedbanie 

Wójta Gminy Bielsk Podlaski” złożonej do Rady Gminy przez radnego 

Rady Gminy Bielsk Podlaski w dniu 18 kwietnia 2023 r. 

Przewodnicząca Komisji radna LUCYNA TKACZUK poinformowała, że  w 

dniu 25 kwietnia 2023 r. do Rady Gminy Bielsk Podlaski wpłynęła skarga z dnia 

25 kwietnia  2023 r.  radnego Gminy Bielsk Podlaski oraz sołtysa sołectwa 

Augustowo Pana Jerzego Onacika „na zaniedbanie Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski w sprawie remontu drogi gminnej nr 1172 łączącej Augustowo 

położonej przy drodze wojewódzkiej z Augustowem położonym przy drodze 

krajowej.” Pismo Przewodniczącego Rady Gminy przekazujące powyższą 

skargę stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu. W uzasadnieniu skargi wskazano 

na brak jakichkolwiek działań przy remoncie tej drogi. Skarżący opisał, jakie 

podejmował od 2013 r. kroki w kierunku poprawy stanu technicznego tej drogi. 

Do skargi dołączył kopię podania złożonego w tej sprawie do Wójta Gminy w 

dniu 16 września 2013 r. Wójt Gminy Bielsk Podlaski pismem 

Or.1510.5.2023.PH z dnia 16 maja 2023 r. przedstawiła swoje stanowisko w 

sprawie skargi (Załącznik Nr 4 do protokołu), co umożliwi Komisji wydanie 

opinii. Członkowie Komisji otrzymali treść tego stanowiska. Radna LUCYNA 

TKACZUK poinformowała, że jednocześnie zwróciła się do członków komisji o 

złożenie ewentualnych uwag co do treści skargi oraz stanowiska Pani Wójt, ale 

do dnia wczorajszego uwagi takie nie wpłynęły. 

- Po przeanalizowaniu przedstawionych materiałów należy stwierdzić, że: 

a) W dniu 16 września 2013 r. Pan Jerzy Onacik złożył wniosek o 

dokończenie remontu drogi łączącej kolonię Augustowo z wsią na 

wysokości Zespołu Szkół oraz wykonanie remontu drogi Stary 

Gościniec. Z informacji ówczesnego kierownika Referatu Inwestycji i 

Gospodarki Komunalnej  wynika, że wniosek ten został częściowo 

załatwiony. 

b) W dniu 9 września 2019 r. Sołectwo Augustowo złożyło wniosek w 

sprawie przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego na 2020 rok na 

naprawę drogi nr 1172. Wniosek obejmował przeznaczenie kwoty 

29.000 zł na okopanie drogi rowami, wyprofilowanie i zagęszczenie 



podłoża nawierzchni, wykonanie dolnej warstwy nawierzchni z 

pospółki oraz wykonanie górnej warstwy nawierzchni z kruszywa 

łamanego. Z kwoty 29.000 zł przeznaczono 27.000 zł na zakup 

kruszywa, zaś kwotę 2.000 zł na prace geodezyjne wytyczenia drogi. 

Prace remontowe zostały wykonane przez pracowników Urzędu 

Gminy, bez ponoszenia dodatkowych kosztów. 

c) W dniu 29 września 2022 r. Pan Jerzy Onacik złożył wniosek o 

dokończenie remontu drogi wykonywanej ze środków funduszu 

sołeckiego na rok 2020. Dnia 6 października 2022 r. Wójt Gminy 

Bielsk Podlaski udzieliła odpowiedzi na ten wniosek informując, że 

zadanie to zostanie rozważone przy pracach projektowych budżetu 

Gminy Bielsk Podlaski na rok 2023. Z informacji Wójta Gminy 

wynika, że zadanie to nie zostało uwzględnione przez Radę Gminy w 

załączniku inwestycyjnym do budżetu na rok 2023, ponieważ jego 

realizacja jest możliwa w ramach środków przeznaczonych na remonty 

bieżące w związku z tym, że remont drogi nie jest zadaniem stricte 

inwestycyjnym, ujmowanym w załączniku inwestycyjnym.  

d) Wójt Gminy deklaruje wykonanie remontu drogi w roku  2023, o ile 

sytuacja budżetowa na to pozwoli, przy czym należy mieć na 

względzie fakt konieczności zabezpieczenia potrzeb w tym zakresie 

mieszkańców zamieszkujących inne obszary gminy. Należy pamiętać, 

że Gmina Bielsk Podlaski jest zarządcą 622,6 km dróg. 

e) Z przedłożonej przez Wójta Gminy dokumentacji wynika, że w 2020 r. 

wykonano część prac naprawczych w ramach funduszu sołeckiego 

poprzez wznowienie znaków granicznych oraz pokrycie nawierzchni 

drogi kruszywem. Do stanowiska Wójta Gminy dołączono dokumenty 

(faktury) potwierdzające ten fakt. Przewodnicząca Komisji 

poinformowała, że zapoznała się z tymi dokumentami. 

f) Brak remontu tej drogi w żaden sposób nie wskazuje na rażące 

zaniedbywanie przez Wójta Gminy potrzeb mieszkańców wsi 

Augustowo. Potwierdzeniem tego jest fakt, iż w dniu 19 września 

2021 r. został złożony wniosek sołectwa Augustowo o przeznaczenie 

kwoty 37.879 zł z funduszu sołeckiego na zagospodarowanie terenu 

wokół świetlicy wiejskiej (realizacja w 2022 roku). Następnie w dniu 

18 września 2022 r. wpłynął wniosek  o przeznaczenie środków z 

funduszu sołeckiego w kwocie 41.647 zł na kontynuację 

zagospodarowania terenu wokół świetlicy oraz zakup sprzętu i ubrań 

dla młodzieżowej drużyny OSP (realizacja w 2023 roku). Mieszkańcy 

nie zgłosili natomiast wniosku dot. naprawy drogi będącej 

przedmiotem skargi. W związku z tym, że w ciągu dwóch ostatnich lat 

droga ta nie była przedmiotem wniosków sołectwa Augustowo o 



przeznaczenie środków z funduszu sołeckiego, ani też odrębnych 

zgłoszeń, bezpodstawny jest zarzut, że Wójt Gminy rażąco zaniedbuje 

potrzeby mieszkańców tej wsi. Przez 2 lata mieszkańcy wnioskowali o 

zagospodarowanie terenu wokół świetlicy, więc droga nie była 

zadaniem priorytetowym. 

Członkowie komisji zgodzili się z powyższym stanowiskiem. Zwrócili uwagę, 

że nie można zajmować się tylko Augustowem. Są tez w gminie inne 

miejscowości oczekujące na inwestycje. 

Powyższe informacje wskazują, że skarga dotycząca zaniedbania Wójta Gminy 

jest bezzasadna, taka więc rekomendacja zostanie skierowana do Rady Gminy. 

Członkowie Komisji większością głosów zaakceptowali przedstawioną 

rekomendację w głosowaniu jawnym (obecnych 4 radnych, 3 głosy „za”, 0 

głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”). Opinia Komisji zostanie 

przedłożona Przewodniczącemu Rady Gminy. 

 

W „sprawach różnych” dodatkowo członkowie komisji poruszyli temat dot. 

zaopatrywania mieszkańców gminy w wodę z hydroforni Rajsk. Radny 

MIKOŁAJ KIRYLUK przypomniał, że w ubiegłym roku brakowało wody, a 

radna ALINA KORSZAK zapytała, czy są robione pomiary wody.   

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, jakie procedury 

obowiązują przy budowie studni, określaniu wydajności. Zwrócił uwagę na 

zmniejszanie się zasobów wody w związku z niskim poziomem wody 

gruntowej. Dodał, że niektóre samorządy decydują się na wprowadzanie 

czasowych zakazów korzystania z wody oraz wyłączenia jej dostawy.  

 

Ad. 6) Zamknięcie posiedzenia.  

 W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji 

radna LUCYNA TKACZUK zamknęła posiedzenie komisji o godz. 8.20. 

 

Protokołowała: 

/-/Insp.  Ala Wawulska        Przewodnicząca Komisji: 

        Lucyna Tkaczuk ……… 

 

        Członkowie Komisji: 

1. Mikołaj Kiryluk ……. 

 

2. Alina Korszak  

 

3. Alina Kruk ……….. 


